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z  o b s a h u  č í s l a  —

D E M O N S T R A C E  S T A R O S T Ů  V  P R A Z E

Ve středu 21. 9. 2011 se na náměstí Jana Palacha v Praze sešlo téměř tisíc 
starostů menších měst a obcí z celé České republiky, aby vyjádřili svou 
podporu návrhu ministerstva fi nancí na novelu zákona, která má zvýšit 
podíl z daní pro menší města a obce až o 13,5 miliardy korun. Premiér 
Petr Nečas při svém proslovu k demonstrujícím slíbil, že vláda do konce 
října novelu zákona schválí. Schválení zatím vázne na odporu čtyř vel-
kých měst (Praha, Brno, Ostrava, Plzeň), které by změna připravila asi 
o 5 miliard korun. 

Největší nárůst výnosu ze sdílených daní na obyvatele by se dotkl právě 
obcí od 1 000 do 10 000, mezi něž patří i naše Opočno. Z tohoto důvodu 
se i opočenský starosta Štěpán Jelínek zařadil mezi demonstrující zá-
stupce obcí a připojil se k těm, kterým není lhostejná současná daňová 
diskriminace a kteří svou účastí bojují za lepší stav pokladen své obce. 
Doufejme tedy, že obrovský transparent s heslem „Dodržte slovo, pane 
premiére!“, který podepsali všichni demonstrující, bude pro premiéra 
Nečase dostatečným impulzem ke splnění daného slibu.  OS

D E L E G A C E  Z  P O L S K É H O  O P O C Z N A

Říká se, že je vždycky dobré spojit příjemné s užitečným. V rámci tohoto 
hesla dorazila ve čtvrtek 22. 9. 2011 do našeho města delegace z partner-
ského polského města Opoczna v čele se starostou panem Janem Wie-
ruszewskim a místostarostou panem Jaroslawem Wiktorowiczem. Tou 
užitečnou stránkou návštěvy byl slavnostní podpis dohody o spolupráci, 
který navázal na předchozí roky a prodloužil partnerství našich dvou měst 
do roku 2014. Příjemným zážitkem pak byla pro polskou delegaci jistě 
vernisáž, konaná u příležitosti otevření výstavy Františka Kupky v Marián-
ském kostelíku (o vernisáži a výstavě obrazů Františka Kupky se dočtete 
více v tomto vydání na jiném místě). Protože mezi členy zástupců polského 
Opoczna byla i ředitelka školy paní Aneta Tokarska a zástupkyně ředitelky 
paní Anna Precikowska–Skoczylas, navštívila delegace spolu s několika 
opočenskými zastupiteli místní základní školu, která má uzavřenu dohodu 
o rozvoji a spolupráci mezi školami od roku 2002, tudíž i tato byla při této 

příležitosti slavnostním podpisem prodloužena. Jako doplňující program, 
zpříjemňující pobyt zástupců Opoczna v našem městě, byla připravena 
exkurze do místního rybářství Jana Kolowrata Krakowského, kde s velice 
laskavým a odborným přístupem byla delegaci předvedena zpracovna ryb, 
a protože počasí bylo více než příznivé, vylákalo nás k prohlídce opočen-
ské obory, plné odpočívající zvěře. Polská delegace také velmi obdivovala 
úpravu Trčkova náměstí a Zámecké ulice, kterým probleskující sluníčko 
propůjčilo podmanivé kouzlo. Celá návštěva se nesla ve velmi přátelském 

duchu a posílila tak oboustranný pocit, že udržování kontaktu se zástupci 
partnerských měst je podstatné pro další rozšíření možností a obzorů me-
zinárodní spolupráce.  Štěpán Jelínek
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Podepsání dohody mezi městy a školami.

Návštěva rybářství.
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N Á V R A T  F R A N T I Š K A  K U P K Y  D O M Ů

Ve čtvrtek 22. září proběhlo v Opočně slavnostní odpoledne 
věnované Františku Kupkovi, opočenskému rodákovi, světové-
mu malíři, výjimečnému umělci. U příležitosti 140. výročí jeho 
narození byl zahájen kulturní projekt města Opočna nazvaný 

„Návrat Františka Kupky domů“. Jeho součástí je mimo jiné při-
pravované akce také výstava „František Kupka, výbor z malby“. 
Představuje návštěvníkům kopie nejlepších Kupkových obrazů, 
jež jsou ve vlastnictví Národní galerie v Praze. Právě ve spoluprá-
ci s Národní galerií město Opočno výstavu zrealizovalo. 
 Vernisáž, kterou za účasti pozvaných hostů a veřejnosti zahá-
jil starosta města Opočna Štěpán Jelínek, se nesla ve slavnost-
ním duchu. Starosta osobně přivítal paní hraběnku Kristýnu 
Colloredo Mansfeld, která pozdravila přítomné, a delegaci part-
nerského města Opoczna. Následně tlumočila místostarostka 
města Opočna paní Šárka Škrabalová zdravici ministra kultury 
České republiky Jiřího Bessera, který udělil kulturnímu projektu 
osobní záštitu. Poté vystoupily zástupkyně Královéhradeckého 
kraje. Paní Václava Domšová, předsedkyně výboru pro kulturu a 
památkovou péči, vyslovila pozdrav hejtmana Lubomíra France, 
který rovněž udělil opočenskému projektu záštitu. Druhou kraj-
skou zástupkyní byla paní Lenka Jaklová, koordinátorka aktivit 
týkajících se Františka Kupky pro Královéhradecký kraj.
 O hudební předěl vernisáže se postaral pan Vladimír Jelínek, 
hudebník, pedagog a varhaník. Připravil si hudební improvizaci, 
která vznikla jen a pouze pro tuto příležitost a přiblížila Františ-
ka Kupku jako člověka milujícího umění a hudbu.
 Poté se již ujal slova Tomáš Vlček, ředitel Sbírek moderního 
a současného umění při Národní galerii v Praze, který hovořil o 
životě a díle světoznámého malíře. 
 V podvečerních hodinách pak proběhl v zámecké obrazárně 
koncert vážné hudby věnovaný Františku Kupkovi, který uspo-
řádalo ve spolupráci s městem Opočnem občanské sdružení 
Opočenská beseda.
 Více informací o výstavě, koncertu a dalších aktivitách věno-
vaných slavnému rodákovi se dozvíte na webu města Opočna na 
adrese www.opocno.cz. vs

O C E N Ě N Í  P Ě Š Í  Z Ó N Y  V  O P O Č N Ě

Město Opočno se přihlásilo do soutěže Cesty městy, kterou 
každoročně vyhlašuje Nadace Partnerství. Téma soutěže je 

„Zklidňování dopravy, zvyšování bezpečnosti účastníků silnič-
ního provozu, zlepšování podmínek pro rozvoj šetrné mobility 
a zkvalitňování veřejných prostorů ve městech a obcích ČR.“

Předmětem letošního 10. ročníku soutěže byla dopravní řešení 
realizovaná v posledních pěti letech (tj. zkolaudovaná k užívání 
v období 1. 1. 2006 – 31. 5. 2011), zaměřená na zvyšování bez-
pečnosti provozu, zkvalitňování veřejného prostoru a optimali-
zaci uspořádání automobilové, cyklistické, pěší a veřejné dopravy.
V letošním roce bylo do soutěže přihlášeno 32 projektů. Nadace 
Partnerství vyhlašovala 22. září v Napajedlích vítěze. Mezi pěti fi -
nančně oceněnými projekty se umístilo i město Opočno s Pěší zó-
nou Opočno. Ocenění a šek na 40 tisíc korun převzal pan starosta. 
 Fi.
 

z p r á v y  z  r a d n i c e  —

M Ě S T O  O P O Č N O  N A B Í Z Í

Pozemky Ořechová – poslední 2 zasíťované pozemky v lokalitě Ořechová
– pozemek parc. č. 1147/30 o výměře 992 m2 – VB
– pozemek parc. č. 1147/57 o výměře 998 m2

Bližší informace o prodávaných nemovitostech získáte na www.opocno.
cz nebo na telefonech 494 669 637, 494 669 630.  ER

i n f o r m a c e  z  r a d y  —

Informace z jednání rady města Opočna 
ze dne 19. 9. a 3. 10. 2011

— Kniha o historii Čánky – rada odsouhlasila příspěvek 
15 000 Kč občanskému sdružení SDH Čánka na vydání knihy 
o historii Čánky. Kniha bude následně v prodeji v IC.

— Internet pro seniory – rada odsouhlasila poskytnutí pří-
spěvku 20 000 Kč základní škole na projekt Internet pro se-
niory. V rámci tohoto projektu budou seniory seznamovat 
s internetem žáci ZŠ pod vedením zkušeného lektora.

— Kniha pohádek – rada odsouhlasila vydání knížky pohá-
dek od B. Tymichové v nákladu 1 000 ks. Do prodeje se knížka 
dostane počátkem prosince.

— Reklama na sloupech veřejného osvětlení – rada schvá-
lila pravidla pro umisťování reklam na sloupy VO, které jsou 
v majetku města Opočna, s účinností od 1. 1. 2012.

— Pronájem kavárny v KND – rada odsouhlasila pronájem 
kavárny v KND panu Michalu Petrovi.
 Další informace najdete na www.opocno.cz
 Za RM Opočna připravil DS

s p o l e č e n s k á  k r o n i k a

V Í T Á N Í  O B Č Á N K Ů
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pěči pak hledali jednu pohřešovanou osobu. Po několika minutách bylo 
nalezeno tělo jednoho utonulého člověka. Během akce policisté poskytli 
jednotným systémem varování informace občanům a odklonili dopravu. 
V areálu podniku byl zřízen prostor pro evakuované včetně stanoviště 
první pomoci, kde bylo zachráněným lidem poskytnuto suché oblečení, 
jídlo a pití. Do akce se zapojily kromě hasičů HZS Královéhradeckého 
kraje (stanice Broumov, Trutnov, Náchod, Hradec Králové) také jednot-
ky dobrovolných hasičů Police nad Metují, Broumov, Červený Kostelec, 
Nový Hrádek, Velichovky, Deštné v Orlických horách, Opočno, Slatina 
nad Zdobnicí, České Meziříčí, Svoboda nad Úpou a Mladé Buky. Z Dol-
noslezského vojvodství přijeli profesionální hasiči z Kłodzka a Bystrzyce 
Kłodzke a dobrovolní hasiči z obce Szczytna, Radków, Jugów a Ołdrzy-
chowice. Akce se účastnili v rámci IZS také Zdravotnická záchranná služ-
ba Královéhradeckého kraje středisko Broumov, Policie ČR – Broumov 
a další složky: Městská policie Broumov, Technické služby s.r.o. Broumov 
a fi guranti z podniku Veba a.s. Broumov – Olivětín. Z Polska přijeli Dol-
nośląski Komendant PS st. bryg. mgr inż. Andrzej Szcześniak, Starosta 
Kłodzki Maciej Awiżeń, komendant Powiatowy PSP st. bryg.mgr inż. Jan 
Chodorowski a další hosté. Cvičení sledovali také generální ředitel HZS 
ČR genmjr. Ing. Miroslav Štěpán, hejtman Královéhradeckého kraje Bc. 
Lubomír Franc, jeho náměstek Helmut Dohnálek, poslankyně Parlamen-
tu ČR Ing. Hana Orgoníková, ředitel HZS Královéhradeckého kraje plk.
Ing. František Mencl, starosta Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska 
Ing. Karel Richter, starosta Krajského sdružení hasičů Královéhradecké-
ho kraje Jiří Orsák a další významní hosté a členové organizačního štábu. 

 
z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

K N I Ž N Í  N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé
– Catherine Coulterová: Síla něhy. Román.
– Dick Francis-Felix Francis: Křížová palba
– Elisabeth Hereschová: Vražda carské rodiny
  Případ Jekatěrinburg 1918.
– Pavel Jansa: Příliš krátké známosti. Román.
– Pavel Kosatík: Čeští demokraté
 50 nejvýznamnějších osobností veřejného života.
– David Laňka: Štěpánkovi
 Zdeněk, Jana, Martin a Petr v divadle, ve fi lmu, v životě…
– Barbara Naughton: Tati, prosím ne! Pravdivý příběh.
– Irena Obermannová: Tajná kniha. Román.
– Rainer M. Schröder: Kronika rodu Medicejů 

Dětské oddělení
– Daniela Krolupperová: Bubáček. Pohádkové vyprávění.
– Pohádky z venkova. Pohádky o zvířátkách na statku.
– Veronika Válková: Karel IV.
 Dobrodružná výprava do minulosti.
– Liz Pichon: Úžasný deník – Tom Gates
 Humorný deník 9 letého kluka.
– Rachel Cohnová, David Levithan: 
 Nick a Norah: Až do ochraptění. Dívčí román.
– Christie Golden: WarCraft. 
 Fantasy román ze světa počítačové hry.
– Zdeněk Svěrák: Když je pěkné počasí
 Zpěvníky s texty písní Z. Svěráka a J. Uhlíře.
– Rupert Matthews: Nevysvětlené záhady světa

Kompletní přehled všech nových knih naleznete na stránkách 
knihovny www.opocno.cz/knihovna, sekce Seznamy a novinky.

Sobotní dopoledne 3. září mělo v Opočně slavnostní atmosféru. V Ma-
riánském kostelíku se sešli rodiče s těmi nejmenšími ratolestmi, aby moh-
lo proběhnout letos již druhé vítání občánků. Paní místostarostka Šárka 
Škrabalová přivítala celkem 12 dětí, z toho 7 chlapců a 5 holčiček. Po 
slavnostním projevu a předání dárečků a kytiček nesmělo chybět tradiční 
focení v kolébce. Zkrátka vítání jak má být. Věříme, že se všem rodičům 
a nejenom jim, ale i těm, kteří se přišli podívat, vítání líbilo a těšíme se na 
další setkání v Mariánském kostelíku.  matrikářky

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :
Blanka Skalická 13. 8. 1926
Věra Musilová 5. 9. 1921
Maruška Kubasová 10. 9. 1928
Ludmila Lázničková 16. 9. 1931
Jindřich Mrázek 18. 9. 1927
Eva Bažantová 23. 9. 1930
Jarmila Schejbalová 1. 10. 1931
Jaroslav Jarkovský 2. 10. 1926
Anastazie Mužíková 3. 10. 1924

C V I Č E N Í  „ S T Ě N A V A  2 0 1 1 “ 
B R O U M O V – O L I V Ě T Í N

Vážený pane starosto, přijměte poděkování za účast Vaší jednotky na spo-
lečném cvičení složek IZS Královéhradeckého kraje a jednotek požární 
ochrany Dolnoslezského vojvodství – „STĚNAVA 2011“ POVODEŇ 
BROUMOVSKO, které se uskutečnilo 9. září 2011 v areálu podniku 
VEBA a. s. Broumově–Olivětíně, a to v rámci Operačního programu 
přeshraniční spolupráce Česká republika–Polská republika 2007–2013, 
projektu „Spolupráce hasičských jednotek v česko-polském příhraničí, 
modernizace jejich vybavení a vzájemná pomoc při krizových situacích“, 
jehož je Krajské sdružení hasičů Královéhradeckého kraje vedoucím part-
nerem.
 Jsem rád, že mohu tlumočit slova uznání kolegů hasičů z Polska a také 
přítomných hostů a diváků.
 Ještě jednou děkuji a těším se na další spolupráci.
 S pozdravem Jiří Orsák starosta KSH

9. 9. 2011 se v Broumově uskutečnilo společné česko-polské cvi-
čení, které bylo zorganizováno v rámci projektu „Spolupráce 
hasičských jednotek v česko – polském příhraničí, moderniza-
ce jejich vybavení a vzájemná pomoc při krizových situacích“ 
č. CZ.3.22/1.3.00/09.01567.

Cvičení bylo zaměřeno na rozsáhlou povodeň způsobenou vytrvalými 
dešti v oblasti Klodzka a Broumovska. Hladina řeky Stěnavy dosáhla 
svého stoletého průtoku a přívalová vlna postihla zejména areál podniku 
Veba, a.s. Broumov – Olivětín. Navíc zde došlo k požáru starého uhel-
ného prachu, při kterém se zranilo několik zaměstnanců. Ti byli nuceni 
vylézt na střechu kotelny, odkud byli evakuováni pomocí automobilového 
žebříku a na zemi ošetřeni zdravotnickou záchrannou službou. Tři lidé 
zůstali uvězněni v oblasti nádrže, nebylo však možné se k nim dostat na 
člunech, proto byl přivolán policejní vrtulník, ze kterého se spustil hasič 

– letecký záchranář a vytáhl postupně tři muže na břeh, kde byli ošetřeni 
a odvezeni zdravotnickou službou. Jelikož se blížila druhá povodňová 
vlna, velitel zásahu dal okamžitě pokyn k výstavbě protipovodňových 
zábran z pytlů s pískem, které zde hasiči plnili. Tři zranění lidé volali o po-
moc ze střechy automobilu, které zůstalo v rozvodněné řece. Byli postup-
ně vytaženi v záchranném sedáku na břeh a ošetřeni. Auto vytáhli hasiči 
z koryta řeky pomocí automobilového jeřábu. Hasiči na člunech s potá-
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F R A N T I Š E K  K U P K A
T R O C H A  P S Y C H O L O G I E

František Kupka se narodil 22. či 23. září 1871 v Opočně. Mi-
nulá čísla ON se věnovala jeho dětství a mládí. Dětství ovliv-
ňuje vývoj každého člověka, jak ovlivnilo Františka Kupku? 
Velmi pěkně o tom píše Miroslav Lamač, dovolím si aspoň 
několik postřehů z poměrně rozsáhlého textu:
 Pročítáme-li různé pokusy o psychologicky citlivější portrét 
umělcovy osobnosti, ustaluje se před námi schéma malířova 
dětství. Známe z něho jen několik detailů, které jsou ovliv-
něny Kupkovou vlastní interpretací. Zajímavý je např. úvod 
katalogu jeho výstavy v Mánesu v roce 1946, který, přestože 
je psán ve 3. osobě,  psal sám Kupka: Byl od dětství samotář 
a žil smutné mládí. Macecha mu ničila kresbičky, zakazovala 
mu zabývat se jimi, takže se k nim mohl utíkat jenom potajmu 
na půdě – a to vedlo k uzavírání se vůči prostředí i k utváření 
náklonnosti k pasívnímu pozorování. K tomu pak se družila 
dědičnost ze strany matčiny rodiny hloubalů, potřeba fi lozofo-
vání, která se pak objeví v Kupkových sfi ngách, v jeho Quam 
ad causam sumus. Pronásledování macechou způsobilo, že se 
v Kupkovi vyvinul odbojník, který se vzpíral později i proti ne-
pravostem, jež viděl na scéně světa, v němž mu bylo žít…“. To 
jsou některé základní prvky autostylizační legendy, již tak rád 
vytváří každý umělec, a Kupka dvojnásob. Nicméně dobře 
charakterizují Kupkův věčný nonkonformismus, malou při-
způsobivost životní praxi a sklon k neustálému prověřování 
základních zdrojů vlastního já. 
 Kupka byl výjimečným dítětem nejen svým nadáním, inteli-
gencí a zájmy, ale i mnohými sklony, které značně vybočovaly 
z norem prostředí. Už jako dítě se mnoho toulal, fascinovaly 
ho památky baroka, na který je kraj jeho rodiště bohatý. Z ně-
kterých historek jeho mládí vyplývá také překvapivý vztah 
k tomu, co z člověka zbývá po smrti; jako malý hoch přinášel 
si ze hřbitova domů lebky a hnáty. Z jaroměřského hřbitova, 
z náhodně odkryté hrobky, na níž spočívá slavná Braunova 
socha, přinesl si kadeře dávné mrtvé…
 Osudný význam mělo bezesporu setkání s Josefem Šiškou, 
jenž Kupku zasvětil do spiritismu a objevil jeho mimořád-
né schopnosti jako média. Z těchto zkušeností si František  
pravděpodobně odnesl základní, pro něho důležité poznání, 
že má schopnosti vstupovat do spojení s jinými sférami zážit-
ků než běžnými a otevírat jiné brány poznání než všeobecně 
dostupné.
 Lamačův text jsem hodně zestručnila, ale i tak naznačuje 
cestu Františka Kupky k abstrakci, snad pomůže i při pocho-
pení jeho obrazů, jejichž kopie můžete vidět na výstavě v Ma-
riánském kostelíku.  dm

OČIMA REDAKCE :   NEKONEČNÝ PŘÍBĚH?

Otazníky kolem fungování pěší zóny postupně mizely, zdálo se, 
že se všechny podařilo zlikvidovat. Ale některé zůstaly, jeden 
z nich „pálil“ ještě na začátku října.  
 Vezmu to postupně. Koncem srpna mě jeden známý požádal, 
abych v ON upozornila na nelogické označení parkoviště a pěší 
zóny na začátku Zámecké ulice. Jako neřidič jsem udělala malou 
anketu a zjistila jsem, že k označení mají výhrady všichni řidiči. 
Jedna cedule totiž označovala pěší zónu se zákazem vjezdu, ale 
nad ní byla další cedule – značené parkoviště. Bohužel z toho ne-

„ N Á P I S Y  K O L E M  N Á S “
–  C E L O R O Č N Í  S O U T Ě Ž  –

Na které opočenské budově je nápis, který obsahuje slova THE-
ORETIK A PEDAGOG? Kdo odpověděl na poště, odpověděl 
správně. Nápis je skutečně na budově pošty v Nádražní ulici, 
označení patří Františku Zdeňku Skuherskému (1830–1892), 
opočenskému rodákovi, který se proslavil na poli hudebním. 
V Opočenských novinách jsme se mu již věnovali, vyšel i velmi 
zajímavý text učitele ZUŠ Kamila Remeše. Zaměříme se tedy na 
budovu, konkrétně na detaily, které je možné na ní najít. Jsou 
to erby umístěné těsně pod střechou a je jich rovná třicítka. Ale 
dnes už vím, že se nejedná o erby. Jak to tedy je? 

Nejedná se o erby, ale 
o neofi ciální znaky. Le-
topisecká komise se o ně 
začala zajímat na podnět 
paní Renaty Pavlíčkové. 
Výsledkem bylo nafocení 
všech znaků a začalo pá-
trání, co znamenají. Nej-
víc při něm pomohla opět 
Renata Pavlíčková, která 
využila archivy, internet, 
zkontaktovala se s odbor-
níky. Např. Jan F. Křivo-
hlávek, který dlouhá léta 
pracoval jako archivář, 
se do spolupráce doslova 
zakousl. Výsledek? Díky 

vstřícnému přístupu mnoha lidí se podařilo jednoznačně určit 
13 znaků. Vesměs patří obcím v našem okrese (však také v bu-
dově pošty býval Okresní dům). Některé se podařilo identifi ko-
vat snadno, jedná se totiž o znaky mluvící. To znamená, že na 
znaku je zobrazen konkrétní objekt z daného místa. Jiné znaky 
byly určeny prací téměř detektivní, kdy paní Pavlíčková hledala 
v různých zdrojích, tři znaky tak určila podle starých pečetí, kte-
ré našla na internetu. 
 Veškerá dokumentace ke znakům umístěným na opočenské 
poště je uložena v archivu letopisecké komise,  který je pro zá-
jemce otevřen každou středu od 14 do 17 hodin.
 Dnešní soutěžní otázka bude znít téměř neuvěřitelně, ale je to 
tak. V Opočně najdete nápis POZOR STÁTNÍ HRANICE. Kde? 
Na vaše odpovědi se těšíme do příští uzávěrky, tj. do 25. 10., mů-
žete je posílat emailem na adresu opocenskenoviny@mu.opoc-
no.cz, smskou na číslo 739 145 521 nebo předat osobně na po-
datelně MěÚ. dm
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vyplývalo, že parkoviště je pouze pro vozidla s povolením, takže 
– za omyly se platí. Nevím, zda řidiči, kteří na této části ulice par-
kovali, dokázali policii přesvědčit, že značení není nejšťastnější, 
nebo zda museli sáhnout do peněženky. Dotazem u starosty jsem 
zjistila, že i on je s řidiči zajedno, značení je nejasné a již byl dán 
požadavek na policii, aby bylo změněno. Termín – co nejdříve. 
Oznámila jsem to známému a byla ráda, že nemusím psát! 
 Ale čas ubíhal, blížil se termín uzávěrky ON (13. 9.) a nejas-
né značení zůstávalo. K mé radosti však právě 13. 9. ráno pano-
val v těchto místech nebývalý ruch, dotazem jsem zjistila – ano, 
chystá se změna. A tak jsem to oznámila známému a byla ráda, 
že nemusím psát!
 O nešťastném značení se mluvilo i na zářijovém veřejném za-
stupitelstvu, prý bude dodatková cedule do konce září, i kdyby to 
tam měl pan starosta pověsit osobně. Už jsem nikomu nic neří-
kala a byla ráda, že nebudu muset psát!
 Jenže v pondělí 3. 10. jdu Zámeckou ulicí a co nevidím. Vlast-
ně – co vidím. Vše je beze změny, cedule pěší zóna a nad ní znač-
ka parkoviště! Takže jsem v poledne zaběhla na radnici, abych se 
zeptala pana starosty, co bude s naším nekonečným příběhem. 
Jak to dopadlo? Pan starosta mi nabídl pohled z okna přímo na 
ono citované místo. Podívala jsem se a – co vidím. Vlastně – co 
nevidím. Nevidím označení parkoviště. Během dopoledne do-
šlo ke změně, zůstala jen cedule s informacemi o pěší zóně. Je 
pravda, že označení parkoviště se pouze přesunulo na jiné místo, 
ale myslím, že i to hodně pomohlo. Ke značce přibude ještě další 
vysvětlující cedule. Kdy? Prý brzy. Mohla bych to říci známému 
a být ráda, že nemusím psát! Je možné, že než vyjdou tyto ON, 
bude už cedule viset.  Ale co když…? Tak jsem to raději napsala. 
 V příští rubrice Očima redakce budeme zjišťovat odpovědi na 
další otazníky, které k nám od občanů Opočna doputovaly, a to 
řešení laviček a odpadkových košů v pěší zóně.  dm

P O D O R L I C K Á  L I G A  V  O P O Č N Ě

V sobotu 10. září 2011 se na Kupkově náměstí uskutečnilo 
7. kolo Podorlické ligy. Celkem se zúčastnilo 14 družstev v ka-
tegorii mužů a 3 v kategorii žen. Soutěž probíhala dvoukolově 
a nejlepší čas z obou kol se započítával do Podorlické ligy. Sou-
těž v kategorii mužů vyhrálo družstvo z Meziměstí s časem 23,57 
sekund, v kategorii žen s časem 25,56 sekund vyhrálo domácí 
družstvo ve složení – Petra Lukášková, Vlaďka Bartáková, Jitka 
Říhová, Aneta Francová, Lucie Židová, Magda Březovská a Jit-
ka Šimerdová. Muži z Opočna se umístili na 8. místě.
 V druhém kole se bojovalo o putovní pohár starosty města 
v mužské kategorii, vítězství si odvezli muži z Bystrého v O. h., 
ženy bojovaly o memoriál Pavly Fabiánové, vítězkami se staly 
ženy ze Semechnic.

 Tímto také chceme poděkovat městu a sponzorům za umožně-
ní pořádat soutěž na náměstí.
 Sponzoři: paní Jana Jarkovská – květina SANDRA, paní 
Rohlenová – prodejna DÁRKY, paní Zilvarová – prodejna DRO-
GERIE, paní Dvořáková – prodejna, PAPÍRNICTVÍ – SOMIPO, 
pan Debnár – TRAFIKA – U zastávky, pan Tošovský – Reklama 
REGE, TJ SPARTAK Opočno.  LŽ

ZŠ Opočno za fi nanční podpory města 
Opočna připravuje kurzy pro seniory 

 „S počítačem v každém věku„
Rozsah kurzu: 10 lekcí (1 hodina týdně)
Termín konání: 
listopad 2011–leden 2012

Náplní lekcí bude například: 
– Seznámení s počítačem
– Práce v textovém editoru MS Word
– Práce na internetu
– Tvorba e-mailové schránky a práce s e-maily

Přihlásit se můžete do 26. 10. 2011 v ředitelně školy nebo 
e-mailem na info@zsopocno.cz.
Kurz je zdarma.
V kurzu může být maximálně 15 seniorů, v případě větší-
ho zájmu bude brán zřetel na pořadí přihlášek. 
První lekce se uskuteční ve středu 2. 11. 2011 od 14 hodin 
v PC učebně budovy čp. 313 (u pošty). 
Na první lekci si s sebou přineste psací potřeby a přezůvky.

S  P O Č Í T A Č E M  V  K A Ž D É M  V Ě K U

„Babička mi poslala e-mail, tak jsem jí hned odepsala“ chlubila 
se mi kdysi moje dcera. Jindy k nám přišla babička: „Psala Lenča, 
tak jsem vám to vytiskla.“ Nebo nás zvala: „Přijďte se podívat, 
holky (jiné babičky) mi poslaly krásné fotky.“ Měla a má velkou 
radost, že může komunikovat s těmi, které má ráda a jsou mo-
mentálně daleko. Také ona, když ji vnuci poprvé přinutili sed-
nout si k počítači, měla obavy, že se to nikdy nenaučí, že to nebu-
de potřebovat. Napsala si postup a když něco nefunguje, někoho 
z rodiny povolá a on to dá do pořádku. 
 Ve své rodině jsem se přesvědčila, že umět pracovat na počíta-
či a s internetem je pro seniory velmi potřebná věc – mají kontakt 
se svými blízkými, vyhledávají informace, které je zajímají. Proto 
naše škola za fi nanční podpory města Opočna nabízí seniorům 
možnost, jak se této dovednosti naučit. Učit je však nebude pan 
učitel, ale naši žáci. Zkušenosti ukazují, že žák bere seniora jako 
svého dědu nebo babičku a senior žáka jako svého vnuka, že ze 
společného učení mají radost a užitek jak žáci, tak senioři. 
 Přijďte tedy zasednout do školních lavic, nikdy není pozdě na-
učit se něco nového a užitečného. Těšíme se na vás. 
 Mgr. Jana Hrnčířová
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Restaurace Podloubí
Vás zve od 9. 11. do 12. 11. 2011 na 

ZVĚŘINOVÉ HODY
rezervace  míst: 494 667 885

inzerce



Sdělení Stavební fi rmy Ječmínek, spol. s r.o. k průběhu spolupráce 
se Stavebním bytovým družstvem Opočno při realizaci výstavby
4 bytových domů v Opočně. Upozornění na rizika spojená s případ-
nou koupí bytu

Stavební fi rma Ječmínek, spol. s r.o. je nucena touto cestou bohužel 
konstatovat, že v souvislosti s výstavbou 4 bytových domů v Opočně do-
chází již delší dobu ze strany personálně propojených subjektů, a to in-
vestora výstavby Stavebního bytového družstva Opočno (dále jen „SBD 
Opočno“), zastoupeného zejména Ing. Vítem Jedličkou, společnosti LD 
invest HK s.r.o. jako zhotovitele díla, zastoupené zejména Ing. Michalem 
Srchem, a společnosti TRENDSTAV a.s., zastoupené zejména Mirosla-
vem Michálkem jako subdodavatele díla, k šíření nepravdivých informa-
cí o tom, že hlavním viníkem časově a fi nančně nezvládnutého projektu 
výstavby bytových domů je poslední ze subdodavatelů díla společnost 
Stavební fi rma Ječmínek, spol. s r.o.
 Jsme dále nuceni se touto cestou důrazně ohradit nejen proti vážným 
spekulacím, ale spíše proti nepravdivým až lživým informacím, které 
jsou o našem působení v celém projektu mezi členy družstva, ve městě 
Opočně a okolí a na mnoha dalších místech šířeny. Cílem této poško-
zující kampaně je přenést vinu za manažerské selhání zástupců výše 
uvedených subjektů při realizaci projektu na Stavební fi rmu Ječmínek. 
Stavební fi rma Ječmínek má dokonce za to, že členům SBD Opočno byly 
dlouhodobě, cíleně a manipulativně předkládány zkreslené nebo neú-
plné údaje o fi nanční situaci výstavby, která byla provedena z převážné 
části na úkor právě Stavební fi rmy Ječmínek.
 Za účelem řešení úhrady závazků investora výstavby vůči naší spo-
lečnosti byla po několika měsíčním vyjednávání uzavřena v únoru to-
hoto roku mezi SBD Opočno, Stavební fi rmou Ječmínek a společností 
TRENDSTAV a.s. dohoda o vypořádání pohledávky naší společnosti 
z titulu výstavby bytových domů v Opočně ve výši 22.694.370,- Kč. 
 Zatímco Stavební fi rma Ječmínek své povinnosti z dohody beze zbyt-
ku splnila, tj. vzala v prosinci 2010 podaný insolvenční návrh na SBD 
Opočno zpět, SBD Opočno nejenže ani částečně nenaplnilo elementární 
smysl uzavřené dohody, tj. alespoň částečnou úhradu pohledávky naší 
společnosti, ale aniž by nás jako svého smluvního partnera o čemkoli 
informovalo, zneužilo ukončení insolvenčního řízení k prodeji převážné 
části majetku SBD Opočno na zcela jiný, i když personálně propojený 
subjekt (Stavební bytové družstvo Pod Javornickou silnicí) a nechalo 
zatížit celou výstavbu dalším úvěrem zajištěným zástavním právem ke 
všem 4 bytovým domům v Opočně. Tyto kroky byly jednoznačně vede-
ny snahou vyloučit naši společnost a další věřitele z uspokojení jejich 
oprávněných pohledávek. Dovolíme si tvrdit, že vyvedení majetku z SBD 
Opočno nese znaky až trestněprávního jednání ze strany zástupců SBD 
Opočno. 
 Vzhledem k výše uvedenému byla naše společnost nucena na SBD 
Opočno podat v červnu tohoto roku nový insolvenční návrh. V součas-
né době jsou činěny také další právní kroky vůči SBD Opočno a dalším 
propojeným subjektům. V této souvislosti je naší povinností upozornit, 
že jsou také činěny kroky vedoucí ke zneplatnění prodeje majetku pře-
vedeného SBD Opočno na třetí (personálně propojené a další) subjekty 
a budoucí (již realizovaná) koupě takového majetku třetími osobami je 
tedy značně riziková. Jakýkoli zájemce o koupi bytu původně budované-
ho ze strany SBD Opočno významným způsobem riskuje, že nenabude 
řádně vlastnictví k bytové jednotce.
 Stavební fi rma Ječmínek je závěrem nucena uvést, že za celou dobu 
své existence (společnost je v obchodním rejstříku zapsána již od roku 
1999) se s podobným vědomě poškozujícím a podvodným jednáním 
smluvních partnerů nesetkala. Částka odpovídající dosud neuhrazené 
ceně díla je hluboko po datu splatnosti a její neuhrazení má existenční 
dopad do fungování naší společnosti.

 Za vzniklý stav resp. za tyto kroky ovšem nelze v žádném případě činit 
odpovědným naši společnost. Jedinými odpovědnými osobami je vedení 
SBD Opočno a s tímto vedením personálně propojené subjekty, jmeno-
vitě Ing. Vít Jedlička, Ing. Michal Srch a p. Miroslav Michálek, vůči nimž 
také budou směřovat naše další právní kroky, v první řadě potom přísluš-
ná trestní oznámení. 
 Stavební fi rma Ječmínek, spol. s r.o., 
 Milan Ječmínek, jednatel

D Ě N Í  V  J E Z D E C K É M  K L U B U  J + M  Č Á N K A 

Jako každý rok, tak i letos pořádal jezdecký klub J+M v Čánce 
u Opočna tradiční seriál jezdeckých hobby závodů v parkuro-
vém skákání na koni. V tomto roce byly uspořádány 4 hobby 
závody, a to 23. 4., 9. 7., 30. 7., a vyvrcholení celého seriálu se 
uskutečnilo 3. 9. 2011. Počasí bylo nádherné, a tak se opět do 
Čánky sjelo mnoho koní a jezdců. Kolbiště připravené, občer-
stvení také a mohlo se začít. V pěti soutěžích se utkalo celkem 
100 dvojic . Na celý chod závodů dohlížel rozhodčí a komen-
tátor pan Zdeněk Jílek, který svými výroky odlehčoval napětí 
mezi soutěžícími i diváky. Za domácí klub soutěžilo pět jezd-
ců: Motyčková Klára, Šnajdrová Marcela, Faltová Anežka, 
Jánská Svatava a Hanus Roman. A domácím se dařilo.

 Chtěli bychom poděkovat všem svým kamarádům, kteří 
nám pomáhají při pořádání těchto závodů, všem příznivcům 
jezdeckého sportu a všem našim sponzorům, hlavně panu 
Aloisi Taclovi z Letohradu, protože bez nich by to nešlo.

Výsledky: 
Parkur 60/70 cm
1. místo – Šnajdrová Marcela – Celi, JK J+M Čánka
2. místo – Mosingerová Monika – Nameha, JK Skrovnice
3. místo – Jánská Svatava – Charlie, JK J+M Čánka
11. místo – Faltová Anežka – Perména, JK J+M Čánka
Parkur 70/80 cm
1. místo – Šnajdrová Marcela – Celi, JK J+M Čánka
2. místo – Hegerová Zuzana – Men Of Honor, JK Skrovnice
3. místo – Mrštilová Radka – Karen, JK Králova Lhota
7. místo – Motyčková Klára – Karlík, JK J+M Čánka
Parkur 80/90 cm
1. místo – Nešpor Filip – Jožin, JK Janov
2. místo – Motyčková Klára – Betmenka, JK J+M Čánka
3. místo – Hegerová Zuzana – Men Of Honor, JK Skrovnice
4. místo Hanus Roman – Antipa, JK J+M Čánka
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Parkur 90 cm s 1 rozeskakováním
1. místo – Motyčková Klára – Betmenka, JK J+M Čánka
2. místo – Nešporová Erika – Scarlet, JK Janov
3. místo - Motyčková Klára – Pamela, JK J+M Čánka
5. místo – Motyčková Klára – Dalipa, JK J+M Čánka
Parkur 100 cm 2 rozeskakování
1. místo – Motyčková Klára – Dalipa, JK J+M Čánka
2. místo – Faltýnková Petra – Panama, 
    JK při SZeŠ Lanškroun
3. místo – Nešporová Erika – Scarlet, JK Janov
4.–5. místo – Motyčková Klára – Pamela, JK J+M Čánka
4.–5. místo – Faltýnková Lucie – Zlatka, 
          JK při SZeŠ Lanškroun

 Jezdecký klub J+M v Čánce u Opočna se věnuje dětem, 
mládeži i dospělým, kteří chtějí svůj volný čas věnovat koním. 
Cílem klubu je naučit děti účelně trávit volný čas, naučit se 
samostatnosti, odpovědnosti a disciplinovanosti, naučit je 
postarat se o koně a umět vyhovět jejich potřebám.
 Jezdecký klub J+M nejenže sám pořádá 4× ročně hobby 
závody, ale také se účastní oblastních a krajských jezdeckých 
závodů, kde se umísťuje na předních místech do 10. místa. 
Tento rok se naše jezdkyně Klára Motyčková s koněm Dalipa 
zúčastnila čtyřdenního Martinického šampionátu mladých 
koní, kde soutěžila v kategorii čtyřletých koní. Z padesáti 
přihlášených koní postoupila do fi nále a ze třiceti fi nalistů 
obsadila krásné 8. místo. Také se dostala do fi nále českého 
šampionátu mladých koní, které se uskuteční v polovině října.
 Za J+M Čánka Svatava Motyčková

Ž Á C I  S Š  A  Z Š  N O V É  M Ě S T O 
N A D  M E T U J Í  N A  V Ý S T A V Ě  D R O B N É H O 

Z V Í Ř E C T V A  V  D O B R U Š C E

V pátek 9. září 2011 se někteří žáci zemědělských oborů 
vzdělání zúčastnili se svými učiteli výstavy drobného zvířec-
tva, kterou pořádali chovatelé v Dobrušce. 

 Na nevelké ploše jsme obdivovali zástupce několika ple-
men slepic, hus, kachen, perliček, králíků, holubů, křepelek 
a cizokrajného ptactva. Kromě drobných zvířat zde byly vy-
staveny dva páry ovcí, kozy a některé hospodářsky významné 
ryby. Raritou byla nutrie, kterou spousta dětí viděla poprvé 
v životě. Výstava byla doplněna o ukázku včelích nástavko-
vých úlů, rojáčku a několika druhů medu. 
 Tato akce přispěla k názornému doplnění učiva o druzích 
a plemenech drobných hospodářských zvířat (viz foto). 
 D. Mlatečková

D A L Š Í  Ú S P Ě C H  „ F A R M Á Ř Ů “ 
Z E  S Š  A  Z Š  N O V É  M Ě S T O  N .  M E T U J Í

Ve dnech 6.–8. září 2011 se v Kameni u Pelhřimova konala 
polní výstava Den zemědělce. Na prezentační ploše AGRI 
CS byly vystavovány traktory, moderní stroje pro zpracování 
půdy a sklizňová technika.

 V rámci této akce proběhlo 7. září fi nále Jízdy zručnosti 
žáků farmářských oborů. S traktorem s přívěsem plnili neleh-
ké úkoly, např. couvání do garáže, pravoúhlá zatáčka, průjezd 
brankami, přejezd pravým předním kolem po lávce atd. 
Naši školu úspěšně reprezentoval J. Jiřička (viz foto), který se 
umístil na 5. místě ze sedmnácti soutěžících. Gratulujeme.
 D. Mlatečková

Kdo ví, jak třídit odpad, 
má šanci vyhrát soutěž o zajímavé ceny

Tašky na notebook a fl ash disky, termo-
hrnky, houpací sítě, meteostanice s ven-
kovním senzorem – to jsou některé z cen, 
které čekají na výherce soutěže o třídění 
odpadu. K získání cen si stačí zapnout 
Český rozhlas Hradec Králové a odpově-

dět správně na otázku, která se bude týkat právě správného na-
kládání s odpadem. Soutěž probíhá v rámci krajského projektu 

„Čistá obec, čisté město, čistý kraj“, který podporuje společnost 
EKO-KOM, a.s., která v České republice zaštiťuje systém zpět-
ného odběru a využití odpadových obalů. 
 Šanci na vítězství v soutěži má každý, kdo odpad alespoň pří-
ležitostně třídí a něco málo tak o této problematice ví. Soutěž se 
bude na vlnách Českého rozhlasu Hradec Králové konat pokaž-
dé mezi osmou a devátou hodinou ráno v týdnech od 24. října do 
30. října, od 21. listopadu do 27. listopadu a od 12. prosince do 
18. prosince. Soutěžící bude mít vždy na výběr ze tří možných od-
povědí. Když neuhodne, bude mít šanci na výhru další volající.
O tom, jak třídit odpad, může pomoci lidem web www.jaktridit.
cz. Více informací k projektu společnosti EKO-KOM, a.s., který 
je realizován ve spolupráci s Královéhradeckým krajem, je mož-
né najít na internetových stránkách www.cistykraj.cz. 
 
Kontakt:
Tomáš Pešek, regionální manažer EKO-KOM, a.s
Tel.: 721 562 554, Eml.: pesek@ekokom.cz
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k a l e n d á ř  a k c í  —

Ř Í J E N  2 0 1 1

 Mariánský kostelík
— VÝSTAVA DÍLA F. KUPKY
 „NÁVRAT FRANTIŠKA KUPKY DOMŮ“
 Pořádá město Opočno.
 Více informací na www.opocno.cz.

 pátek 14. října od 19.30 hodin v KND
— ŽENY PANA VOKA
 Úspěšné divadelní představení DS F. A. Šubert   
 Dobruška. Komedie ze života posledního Rožmberka  
 –  Svatby Pana Voka podle námětu K. Steklého, v režii 
 Jiřího Holého. V hlavních rolích: F. Veverka, J. Honěk,  
 L. Řehák, J. Macháček, T. Štěpánová. Technika: P. a T.  
 Ulrychovi. Texty sledují: J. Hladíková a P. Řeháková.
 Předprodej vstupenek v informačním centru.

 neděle 16. října od 19 hodin 
 v modlitebně ČCE v Dobrušské ulici

— PROMÍTÁNÍ FILMU 
 “ANNA V PŘEDNÍ LINII”
 Film vypráví o ruské novinářce Anně Politkovské 
 a o válečném konfl iktu v Čečensku. Projekce je zdarma.

 středa 19. října od 8 hodin 
 na parkovišti u zimního stadionu

— SBĚR PAPÍRU
 Papír dávejte do přistaveného kontejneru. 
 Pořádá ZŠ Opočno. Výtěžek bude složen na účet  
 Sdružení rodičů a použit ve prospěch žáků. 

 středa 26. října od 17 hodin v Městské knihovně
— “VEČERNÍ CESTA ZA BÍLOU PANÍ”
 Městská knihovna a Junák v Opočně zve statečné 
 předškoláky a malé prvňáčky a druháčky. Počet dětí 
 je omezený, proto je nutné si místo zarezervovat 
 v knihovně do 14. 10. 2011.

— KVALITNÍ  JABLEČNÝ MOŠT Z OPOČNA
 Poslední příjem jablek v pondělí  24. října 2011. 
 Provozní dny vždy: 
 pondělí, středa, pátek 15–17 hodin
 sobota 8–11 hodin
 Na příjemnou spolupráci se těší pracovníci moštárny  
 v Opočně. Více informací na tel. 728 232 810.

M Á T E  P R Á V O  V Ě D Ě T

Opočno se stává jedním z míst, kde se setkávají světy. Nejen svět 
hladu a svět násilí, ale také svět odvahy a svět neuvěřitelné osob-
ní statečnosti.  
 Jeden svět je název Mezinárodního festivalu dokumentár-
ních fi lmů o lidských právech. Díky Jonatanu Hudcovi, faráři 
Českobratrské církve evangelické, se festivalové fi lmy dostávají 
i do Opočna – jsou pravidelně promítány v modlitebně církve 
v Dobrušské ulici. Jedná se o vítězné snímky minulého ročníku, 
tomu odpovídá vysoká úroveň.
 Anna v přední linii. Tak se jmenuje nizozemský fi lm z roku 

2008, který bude představen v neděli 16. 10. od 19 hodin. Je vě-
nován Anně Politkovské, ruské novinářce týdeníku Novaja gaze-
ta, jež se nebála otevřeně kritizovat ruskou vládu za její postup ve 
válce v Čečensku. Výsledek? 7. října 2007 byla zavražděna. Ne-
známý vrah ukončil čtyřmi výstřely život ženy, která znamenala 
pro mnoho lidí naději, že páchané zločiny nebudou přehlíženy 
a zapomenuty.
 Byla jsem téměř na všech fi lmech v rámci festivalu. Co oce-
ňuji? Jsou předložena fakta a především – výpovědi. Výpovědi 
zúčastněných, kteří mají různé zkušenosti a často stejnou sku-
tečnost prožívají různě. Výpovědi odborníků – příčiny, hledání 
řešení, i ta bývají různá, někdy žádná. 
 Nevím, jak formulovat pozvánku na dokument režisérky Máši 
Novikové (78 minut), který určitě nebude veselý. Snad větou, 
která je jednou z letošních soutěžních kategorií:  
 Máte právo vědět. Neděle 16. 10. od 19 hodin: Anna v před-
ní linii.   dm

8 .  S E T K Á N Í  P Ř E D  B A Š T E C K O U  B R Á N O U

Vážení přátelé, velice vám děkuji za další pozvání do Opočna 
na VIII. Setkání před Bašteckou bránou, tentokrát na pro-
mítání fi lmu Ležáky 42 a přednášku o odboji ve východních 
Čechách. Byl  jsem mile překvapen, s jakou pečlivostí jste do-
konale připravili celý večer. Oceňuji  vaši práci, kterou děláte 
z vlastní iniciativy. Jsem přesvědčen, že vaše činnost je tím 
pravým, malým modelem občanské společnosti, svobodné 
a intelektuální.
 Díky tvůrcům večera, ale díky i těm, kteří  zapůjčili svůj 
dům k této akci a s neobyčejnou zdvořilostí vítali a obsluho-
vali hosty. Mám z toho všeho velmi dobrý pocit, zejména pro-
to, že většina pořadatelů jsou mladí lidé, což je jistou zárukou 
do budoucnosti.Nedejte se odradit.
 S přátelským pozdravem Libor Pařízek

V sobotu 17. září večer bylo v Opočně na terase domu čp. 
236 na Švamberku osmé setkání před Bašteckou bránou, 
které pořádalo občanské sdružení Abakus. Setkání pro-
běhlo v milém domácím prostředí rodiny Stančíkových 
u svařeného vína a perníku. Nejdříve proběhla diskuse 
s režisérem Milošem Pilařem a historikem Liborem Paříz-
kem a potom byl promítnut velmi očekávaný fi lm Ležáky, 
který dobře doplnil nedávno uvedený fi lm Lidice. Na roz-
díl od scénáře Zdeňka Mahlera, který vyzdvihl v ději fi lmu 
Lidice osud jedince, jenž unikl strašnému osudu lidických 
občanů tím, že si ve stejné době odpykával ve vězení trest 
za vraždu, je fi lm Ležáky Miloše Pilaře realističtější tím, jak 
vtahuje diváka do děje zpočátku jako dokument a později 
jako hraný fi lm. Tím působí mnohem bezprostředněji. Do-
kumentární záběry jsou s hranými tak citlivě propojeny, že 
je vnímáme, jako bychom se ocitli uprostřed děje. Slovem 
je provází skvělý vypravěč Radek Brzobohatý. Film je str-
hující, historicky velmi dobře zpracovaný a profesionálně 
zcela přesný. Režisér Pilař využil všechny dostupné zdro-
je, aby vytvořil dokument, který připomene k blížícímu se 
sedmdesátému výročí atentátu na Reinharda Heydricha 
absurdnost nacismu. Je nutné si to neustále připomínat 
zvláště v našem národě, který měl být po konečném vítěz-
ství Třetí Říše jako méněcenný zlikvidován. Osud Ležáků 
je sice velice smutným příběhem, ale odvaha jeho hrdinů, 
kteří pomohli k vysílání do Anglie z vysílačky Libuše, ved-



Dá se tedy říci, že jako Opočeňák jste se narodil v šesti týd-
nech. A když jsme u těch narozenin, kdy se narodil básník 
a spisovatel?
To sám nevím. Ale s poezií i prózou jsem začal koketovat už 
od žákovských let. Asi mě hodně ovlivnili učitelé, vzpomínám 
na Marii Nucovou–Cihlářovou, díky níž jsem už jako malý 
školáček získal lásku ke slohu. Později na mě ve stejné míře 
působil další opočenský učitel Josef Šeda. 
Dokážete si vzpomenout na některou básničku, kterou 
jste napsal v žákovských letech?
To raději ne! Ale vzpomínám si, že už ve 3. a 4. třídě jsme se 
spolužačkou Olgou Hostovskou vydávali školní časopis, kte-
rý se jmenoval Přítel mládeže. Psal jsem ho přes kopírák na 
tatínkově stroji, bylo asi pět exemplářů, které kolovaly.
Takže začátky básníka, prozaika a redaktora můžeme hle-
dat už ve 3. třídě. Co učitel?
V podstatě ve stejné době. Velmi na mě zapůsobil ředitel opo-
čenské školy Alois Hanuš spolu s dalšími učiteli, už jako malý 
jsem toužil být jako oni. Na gymnáziu se k této touze přidala 
ještě druhá, lákalo mě herectví a dramaturgie. Na studium 
však přijímali velmi málo uchazečů, takže jsem to předem 
vzdal a po maturitě na dobrušském gymnáziu (tehdy jede-
náctiletce) jsem odešel studovat Vysokou školu pedagogic-
kou v Praze.
Učitel ve Vás tedy zrál dlouho, kdo se narodil po něm?
Po studiu to šlo rychle, učil jsem necelé tři roky na Základní 
škole v Novém Kníně u Dobříše, v roce 1961 jsem dostal na-
bídku z Československého rozhlasu Praha. Práce redaktora 
mě velmi lákala, nakonec jsem u toho zůstal až do roku 1969. 
Ale mezitím už jsem se stal textařem, hercem, otiskoval jsem 
první verše. Takže se vše prolínalo, kdo se kdy narodil, to sám 
nevím.
Přesto si neodpustím ještě jednu otázku, která se týká na-
rozenin. Kdy a jak se zrodil Jára Cimrman?
Tak v tom mám jasno. Zrodil se v říjnu 1966 v hlavě redakční-
ho kolegy Jiřího Šebánka. Jiří přišel s hotovým Cimrmanem, 
měl už sepsaný jeho životopis. Naše první reakce byla jedno-
značná, prostě se zbláznil. Ale záhy jsme si uvědomili, že to je 
naopak geniální myšlenka, Cimrman nám dopřál to, po čem 
jsme toužili – jen tak si hrát. První hru režírovala Helena Phi-
lippová, ale jinak byl soubor mužský – Jára Cimrman tvrdil, 
že žena na jeviště nepatří.
Když jsme u těch žen, jsou Vám často svěřovány ženské 
role. Nevadí Vám to?
Nevadí. Mě to baví.
To mi napovídá ještě jednu otázku. Odkdy Vás baví de-
chovka? 
Jejej, tak tu mám rád odmalička. Melodie našich českých pís-
niček mě braly za srdce už jako malého kluka a jde to se mnou 
celý život. Valanka mi v pátek udělala ohromnou radost, když 
zahrála jednu z mých nejmilejších – Čtyři páry bílejch koní. 
Tu jsem si s radostí zazpíval, doufám, že to nebylo falešně.
Nebylo. To mohou potvrdit všichni, kdo se pátečního kon-
certu v KND zúčastnili, Miloň Čepelka si může připsat na 
své konto další profesi – zpěvák. A to zpěvák s velmi mi-
lým hlasem. Možná je to tím, že mu rodiče před 75 lety dali 
jméno Miloň…  dm

Ke grantulantům se připojilo i město Opočno,  Miloň 
Čepelka převzal z rukou starosty Ocenění za mimo-
řádné zásluhy v oblasti vzdělávání, kultury a veřejného 
života.
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la podobně jako odvaha parašutistů Kubiše a Gabčíka ze 
skupiny Antropoid k nulitě mnichovské smlouvy a k pová-
lečnému obnovení naší republiky v původních hranicích. 
A to stojí za trvalé připomínání. Ilja Trebichavský

M I L O Ň  Č E P E L K A  S L A V I L

(vyšlo v Rychnovském deníku 3. a 4. 10.)
Co vás napadne jako první, když se řekne Miloň Čepelka? 
 V pátek 30. 9. odpoledne se odpovídalo v Opočně, všech 
deset dotázaných odpovědělo stejně – divadlo Járy Cimrma-
na. Večer by možná s odpovědí zaváhali, Miloň Čepelka se 
totiž na páteční oslavě svých 75. narozenin představil jako 
výborný moderátor, textař, básník a zpěvák. A také jako mi-
lovník dechovky. Společný večer s Valankou, dechovou hud-
bou z Podbřezí, si jaksepatří užil, stejně jako diváci, kteří zce-
la zaplnili Kodymův národní dům v Opočně.
 Mezi pětasedmdesátníky se zařadil už před týdnem, přesto 
byl páteční večer příležitostí k dalším dárkům. Třeba v podo-
bě písniček, těch s oslavencovými texty zaznělo celkem třináct 
a posluchači se mohli přesvědčit – texty písniček jsou stejně 
milé jako sám Miloň Čepelka. Že by onu „milost“ dostal do 
vínku se svým jménem? Asi ano, stejně milé jsou i jeho básně. 
Ty nejnovější jsou ve formě haiku, která má pevná pravidla. 
Pět, sedm, pět. To je počet slabik, který musí autorovi stačit 
pro vyjádření myšlenky. A protože oslavenec i krátce zareci-
toval, zjistili návštěvníci pátečního večera, jaké myšlenky se 
mu občas honí hlavou: „Myslel jsem, že mi mává motýlek 
štěstí. Ale byl to mol.“  

Jaká je původní profese Miloně Čepelky? I na to odpovídalo 
deset Opočeňáků, odpovědi byly různé. Spisovatel, učitel, he-
rec, básník. Učitel je správně, ale ty další odpovědi vůbec ne-
jsou nesmyslné, tím vším Miloň Čepelka opravdu je. A navíc 
textař, scénárista a moderátor. A také pohořský rodák a záro-
veň znalec Opočna. 

Miloň Čepelka „Pohořák“ (rodák z Pohoří) oslavil své 75. 
narozeniny. Na kdy ale připadají narozeniny Miloně Čepel-
ky „Opočeňáka“? Odpověď přináší následující rozhovor. 

Narodil jste se v Pohoří, přesto znáte Opočno takříkajíc 
jako své boty. Jak to přijde?
To je velmi jednoduché. Z Pohoří jsme se odstěhovali ještě 
dříve, než jsem se tam stačil rozkoukat. Otec stavěl v Opočně 
domek, stěhovali jsme se, když mi bylo šest týdnů. Mé „roz-
koukávání“ přišlo až potom, patřilo tedy Opočnu.
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nice jsme začaly ve III. třídě žen, pod názvem Sokol Opočno. 
Je nás dohromady devět a abychom byly na hru řádně připra-
veny, scházíme se pravidelně každé pondělí a čtvrtek na hřišti 
u zemědělské školy. Náš trenér nám dává cenné rady, které 
nám při turnajích velmi pomáhají a posouvají naše schopnos-
ti na vyšší úroveň.

 Soutěže se účastní osm týmů z okresu Náchod.  Mimo nás 
hrají Sokol Jezbiny B, Ruchadlo Zájezd, ZŠ Česká Skalice B, 
Sokol Josefov B, Sokol Staré Město C, TJ Červený Kostelec D 
a Sokol Jásenná.
 V podzimní části se hraje 7 kol. První začalo 26. srpna 2011 
a končí 7. října 2011. Hraje se vždy v pátek a jednou za čtrnáct 
dní se stáváme pořadatelským týmem. Za pěkného počasí se 
hraje na venkovních hřištích, naštěstí se nám vždy dařilo za-
řídit v Opočně slunečné počasí, a tak byla i při turnaji veselá 
a přátelská nálada.
 Na jaře bude turnaj pokračovat 11. 5. 2012 a skončí 22. 6. 
2012. Do té doby budeme nacvičovat další taktiku a připravo-
vat se na další výhry.
 Moc děkujeme nejen za fi nanční, ale i za morální podpo-
ru, kterou nám poskytlo vedení organizace TJ Sokol Opočno. 
Také je třeba poděkovat našim rodinám, které fandí našemu 
nadšení do volejbalu. Marie Masopustová

 — O P O Č E N S K Á  H O K E J B A L O V Á  L I G A

Zápas o 3. místo – sobota 17. září 
 Trefa Reality Opočno — HBT Demons 16:1 (4:1, 4:0, 8:0)
 B: Řehák (Franc), Řehák (Čtvrtečka), Franc, Řehák (Franc), Holeček 
 P. (Dudadík), Čtvrtečka (Novotný), Dudadík (Franc), Felcman 
 (Čtvrtečka, Borůvka), Felcman (Řehák, Čtvrtečka), Jedlička (Dudadík, 
 Franc), Čtvrtečka (Řehák, Felcman), Jedlička (Dudadík), 
 Borůvka (Čtvrtečka, Řehák), Felcman (Borůvka), Řehák (Borůvka, 
 Felcman), Čtvrtečka (Řehák) – Pátek D. (Špička)
 Jednoznačným vítězstvím si Trefa zajistila 3. místo v letošním ročníku 
 OHBL.

FINÁLE – pátek 16. září
Rozhodující bitva o vítěze OHBL 2011 proběhla v páteční podvečer za 
umělého osvětlení na zimním stadionu v Opočně. Výtečnou atmosféru 
napínavého zápasu vytvořila hlavně početná skupina fanoušků Českého 
Meziříčí, která hnala své borce za vytouženým vítězstvím. Ani to však ne-
stačilo na zkušenost Meteoru, kterému se nakonec podařilo obhájit své 
loňské prvenství.
 HBC České Meziříčí — Meteor Hradec Králové 2:4 (0:3, 0:1, 2:0)
 B: Rail (Petr V.), Dostál V. (Šejnoha, Petr V.) – Krejčík (Luštinec), 
 Krejčík (Daňo, Hrubý), Erban (Kosina), Krejčík (Burdych L., Ježek)

A K T U A L I T Y  Z  I N F O R M A Č N Í H O  C E N T R A

Předprodeje :
Opočno
 14. 10.  divadlo Ženy pana Voka v KND, 70 Kč
 4. 11.  divadlo Srdce v rákosí v KND

okolí
 22. 10.  TATA/BOJS v Pardubicích, 220 Kč
 29. 10.  Mrazík – muzikál na ledě v HK, od 395 Kč 
 9. 11.  Marie Rottrová v Hradci Králové, od 390 Kč
 26. 11.  Olympic v Českém Meziříčí, 290 Kč
 30. 11.  NAZARETH 
  autoři hitů Love hurts a Dream on v Solnici, 850 Kč
 8. 12.  Petr Kolář – Vánoční turné v Hradci Králové, 540 Kč
26. a 27. 12. Popelka v Hradci Králové, od 390 Kč

Novinky:
DVD Ležáky 42
dokumentární fi lm natáčený ve východních Čechách
knížka Na přástkách v Podorlicku, 
autor Eduard Weis, ilustrace Jarmila Haldová
(převyprávěné historické příběhy z orlického podhůří,
288 stran, vydáno v říjnu 2011, cena 250 Kč)

za informační centrum Tereza Rabenseifnerová

Š Ť A S T N É  Č Í S L O 

Tím nejšťastnějším pro ZUŠ Opočno je 350. Takový je totiž 
počet žáků, kteří každoročně plní naši školu. Je to její maxi-
mální kapacita, více dětí vyučovat nemůžeme. To, že se nám 
každoročně daří tuto kapacitu naplnit, není samozřejmé, ně-
které školy mají v tomto směru velké problémy. Je to pocho-
pitelné, lidé dnes musí hodně počítat a vzdělání v uměleckých 
školách se platí. 
 Naše ZUŠ patří mezi školy, kde se úplata za vzdělání zvy-
šuje jen minimálně. Důvody? Snažíme se chovat hospodárně, 
navíc se nám během roku podařilo získat některé mimořádné 
dotace. Ale dalším důvodem je i velmi vstřícný přístup města 
Opočna. Základní uměleckou školu podporuje nejen fi nanč-
ně, ale také poskytnutím prostorů. Naši žáci se tak mohou 
učit v překrásné budově na Trčkově náměstí a výsledky své 
práce prezentovat v kulturních zařízeních města. Za to jsme 
velmi vděčni, zároveň jsme rádi, že akce ZUŠ obohacují kul-
turní život ve městě a ze strany veřejnosti je o ně veliký zájem. 
A co připravujeme v nejbližší době? Koncert naší kapely My 
vám taky už máme za sebou (11. 10. v KND), nyní připravu-
jeme program na Vánoce. Už teď víme, že se naše škola posta-
rá o dva adventní koncerty, takže na přípravu je nejvyšší čas. 
On totiž strašně letí…  ZUŠ Opočno

MISTROVS K Á  OKRESNÍ  SOUTĚ Ž 
D O S PĚ LÝCH  A  M L ÁDE ŽE  2011–2012

V polovině července se několik děvčat hrajících volejbal re-
kreačně pod organizací TJ Sokol rozhodlo, že začnou pilně 
trénovat a přihlásí se do Mistrovské okresní soutěže.  Tuto 
soutěž řídí Okresní volejbalový svaz v Náchodě. Jako začáteč-
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 — F O T B A L O V É  Z Á P A S Y

M U Ž I  A  –  1 .  B  T Ř Í D A  S K U P I N A  B

 6. kolo – neděle 18. září
 Borohrádek — Opočno A 2:1 (0:1) B: Jiří Hrabala
7. kolo – sobota 24. září
 Opočno A — Hlušice 4:0 (1:0) 
 B: Petr Musil, Jiří Hrabala, Lukáš Jelen, vlastní
 Po třech prohrách za sebou se nám konečně podařilo naplno zabodovat. 
8. kolo – sobota 1. října
 Častolovice — Opočno A 1:3 (0:1) 
 B: Jiří Hrabala, Martin Školník, Lukáš Jelen 
 Vyrovnané utkání, ve kterém jsme si vypracovali více šancí, ale i herní
 převahu. 

Příští domácí utkání: sobota 15. 10. v 15.30 hod. Opočno A – Vysoká n. L.

M U Ž I  B  –  O P  I I I .  T Ř Í D Y

6. kolo – neděle 18. září
 Dobré — Opočno B 2:1 (1:0) B: Václav Serbousek 
7. kolo – neděle 25. září
 Opočno B — Křivice 1:1 (1:1) B: Vojtěch Blasko
 Utkání skončilo v základní hrací době 1:1, o bodu navíc pro hosty 
 rozhodla 14. série penaltových kopů, ve které nastříleli křivičtí 
 12 branek na rozdíl od našich 11 branek.
8. kolo – sobota 1. října
 Křovice — Opočno B 1:1 (1:1) B: Vladimír Jelen st.
 V tomto utkání se opakoval scénář toho minulého. 
 Nakonec opět prohráváme na penalty.

Příští domácí utkání: neděle 16. 10. ve 13 hod. Opočno B – Přepychy B

M L A D Š Í  Ž Á C I  –  K P  S K .  A

4. kolo – sobota 17. září v Jaroměři
 Opočno — Náchod 4:2 B: Vojta Bílek 3, Šimon Brožek 
 Opočno —Hronov/Police n. M. 3:0 B: Vojta Bílek 2, Šimon Brožek 
 Opočno — Jaroměř 0:5 
5. kolo – sobota 24. září v České Skalici
 Opočno — Hronov/Police n. M. 1:0 B: Vojta Bílek 
 Opočno — RSCM Rozkoš 4:0 B: Vojta Bílek 2, Patrik Filip 2
 Opočno — Meziměstí/Teplice n. M. 2:0 B: Jakub Franc, Patrik Filip 
6. kolo – neděle 2. října v Opočně
 Opočno — Hronov/Police n. M. 1:1 (0:1) B: Jakub Franc 
 Opočno — Broumov 2:2 (1:1) B: Dominik Flígr, Jakub Franc
 Opočno — Nové Město n. M. 2:1 (0:0) B: Patrik Filip, Š. Brožek 

S T A R Š Í  P Ř Í P R A V K A  –  K P  S K .  A

4. kolo – sobota 17. září v Jaroměři
 Opočno — Jaroměř 0:5
 Opočno — Hronov/Police n. M. 2:0
 Opočno — Náchod 2:2
5. kolo – sobota 24. září v České Skalici
 Opočno — Hronov/Police n. M. 3:1
 Opočno — RSCM Rozkoš 3:0 
 Opočno — Meziměstí/Teplice n. M.  2:1 
6. kolo – neděle 2. října v Opočně
 Opočno — Nové Město n. M. 2:1 (0:0) 
 B: Matouš Brožek, Matěj Baše 
 Opočno — Hronov/Police n. M. 2:2 (1:0) 
 B: Matouš Brožek, Matěj Baše 
 Opočno — Broumov 1:5 (1:4) B: Matouš Brožek 

M L A D Š Í  P Ř Í P R A V K A  –  O P

2. kolo – sobota 10. září v Solnici
 České Meziříčí — Opočno  3:0 (2:0)
 Solnice — Opočno 7:0 (3:0)
3. kolo – sobota 17. září v Opočně
 Opočno — Albrechtice 0:3 (0:1)
 Opočno — Týniště 5:1 (3:0) 
 B: Denis Doucek 2, Jan Slavkay, Marek Holub, Kristián Krištof 
4. kolo – neděle 25. září v Kostelci n. O.
 Kostelec n. Orl. — Opočno 2:4 (1:2) 
 B: Denis Doucek 3, Adam Kubala
 Vamberk — Opočno 3:5 (2:1) 
 B: Marek Holub 2, Denis Doucek, Tomáš Štětina, Jaroslav Serbousek
5. kolo – sobota 1. října v Borohrádku
 Borohrádek — Opočno 3:2 (0:2) B: Denis Doucek, Jaroslav Serbousek 
 Ohnišov — Opočno 4:0 (0:0)

 — H O K E J O V É  Z Á P A S Y

M U Ž I  –  K R A J S K Á  L I G A

Pozvánka na domácí mistrovská utkání v říjnu
neděle 16. října v 17 hodin
 HC OPOČNO — HC WIKOV HRONOV
neděle 23. října v 17 hodin
 HC OPOČNO — STADION NOVÝ BYDŽOV
neděle 30. října v 17 hodin
 HC OPOČNO — HC DVŮR KRÁLOVÉ n. L.

J U N I O Ř I  –  K R A J S K Á  L I G A

1. kolo – sobota 1. října
 HC Krkonoše — HC Opočno 9:3

D O R O S T  –  K R A J S K Á  L I G A

1. kolo – neděle 2.října
 Stadion Nový Bydžov — HC Opočno 5:4

S T A R Š Í  Ž Á C I  –  K R A J S K Á  L I G A

1. kolo – středa 28. září
 HC VCES Hradec Králové — HC Opočno 7:0 (1:0, 3:0, 3:0)

M L A D Š Í  Ž Á C I  –  K R A J S K Á  L I G A

1. kolo – středa 28. září
 HC VCES Hradec Králové — HC Opočno 2:2 (1:1,0:0,1:1) 
 B: Samuel Seidel (Antonín Jirka), Karel Řehák (Filip Naisar)
 K prvnímu mistrovskému utkání zajížděli žáci na led favorizovaného 
 družstva po pouhých třech trénincích. Po bojovném výkonu uhráli 
 překvapivou remízu. 

Veřejná bruslení v říjnu

   8. 10. 2011 sobota 13.30–15
   9. 10. 2011 neděle 13.30–15
  15. 10. 2011 sobota 13.30–15
  16. 10. 2011 neděle 13.30–15
  22. 10. 2011 sobota 13.30–15
  23. 10. 2011 neděle 13.30–15
  28. 10. 2011 pátek 13–14.30
  29. 10. 2011 sobota 13.30–15
  30. 10. 2011 neděle 13.30–15



V případě jakýchkoliv dotazů nás můžete oslovit na níže uve-
dených kontaktech:
Mgr. Naděžda Martincová,
tel. č. 950 159 231, e-mail Nadezda.Martincova@rk.mpsv.cz 
Ing. Alena Martincová,
tel.č. 950 159 310, e-mail Alena.Martincova@rk.mpsv.cz
Mgr. Libuše Sychrová,
tel. č. 950 159 234, e-mail Libuse.Sychrova@rk.mpsv.cz 

Sledujte tisk a výlepní plochy, již brzo se dozvíte podrobný 
program pro náš okres. Věříme, že si v programu TVD vybere 
opravdu každý. Všichni jste srdečně zváni.
 Těší se na Vás pracovníci poradenství KoP Úřadu práce ČR 
v Rychnově nad Kněžnou.

D N Y  O T E V Ř E N Ý C H  D V E Ř Í

Střední průmyslová škola, střední odborná škola a střední 
odborné učiliště, Nové Město nad Metují, Školní 1377
Vás zve na dny otevřených dveří
pátek 25. 11. 2011 od 14 do 18 hodin
sobota 26. 11. 2011 od 8 do 12 hodin

STUDIJNÍ OBORY:
– 18–20–M/01 Informační technologie
– 23–41–M/01 Strojírenství
– 78–42–M/01 Technické lyceum
– 23–45–L/01 Mechanik seřizovač
– 26–41–L/01 Mechanik elektrotechnik
– 65–41–L/01 Gastronomie 

UČEBNÍ OBORY:
– 23–51–H/01 Strojní mechanik 
– 23–56–H/01 Obráběč kovů
– 23–52–H/01 Nástrojař
– 23–55–H/02 Karosář (autoklempíř)
– 33–56–H/01 Truhlář 
– 26–51–H/02 Elektrikář – silnoproud
– 26–52–H/01 Elektromechanik pro zařízení a přístroje
– 29–54–H/01 Cukrář
– 65–51–H/01 Kuchař – číšník
–   Prodavač, prodavačka – smíšené zboží
– 69–51–H/01 Kadeřník

PRO ABSOLVENTY TŘÍLETÝCH UČEBNÍCH OBORŮ 
NABÍZÍME:
– 64–41–L/51 Podnikání – denní nástavba

Telefon: 491 470 158, Fax: 491 470 174, 
Adresa: 549 01 Nové Město nad Metují, Školní 1377
E-mail: info@spsnome.cz, URL: http://www.spsnome.cz
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Š K O L A  B R U S L E N Í

Pro začínající bruslaře bude probíhat každou středu od 16.15 
do 17.30 hod. a sobotu od 15.15 do 16.30 hod. škola bruslení. 
Zahájení v sobotu 15. října.

Hokejový klub Baroni Opočno hledá nové hokejisty

chlapce i děvčata ročník narození 2000 a mladší.
Možno se dostavit od 5. října 2011 vždy v pondělí, středu, pá-
tek v 15 – 16 hod. na zimní stadion.

Z důvodu omezeného prostoru v Opočenských novinách zve-
řejňuji pouze výsledky odehraných zápasů. Podrobnější infor-
mace včetně komentářů získáte na internetových stránkách
www.hokej.opocno.cz a www.fotbal.opocno.cz
 Miloš Kopecký

Vážení občané, 
dovolte, abychom Vám touto cestou na-
bídli účast na aktivitách již pátého ročníku 
Týdne vzdělávání dospělých 2011 v Krá-
lovéhradeckém kraji, který se uskuteční 
ve dnech 7.–11. listopadu 2011.

Mottem Týdne vzdělávání dospělých 2011 
(dále jen TVD) pro rok 2011 je: 
„Dalším vzděláváním ke zvýšení šancí na trhu práce.“ Hlav-
ním cílem této významné celorepublikové akce je motivace 
potenciálních účastníků celoživotního vzdělávání, vzdělava-
telů a zaměstnanců k účasti ve vzdělávání dospělých.
 V rámci TVD bude připraven zajímavý program pro obča-
ny všech věkových kategorií, ať jsou zaměstnaní, či nezaměst-
naní. Stačí chuť vzdělávat se, učit se novým věcem, nebo chuť 
zpříjemnit si den zajímavou akcí – přednáškou, ukázkovou 
hodinou kurzů či seminářem. To vše zcela zdarma. Tyto akce 
se uskuteční ve vlastních prostorách jednotlivých institucí 
a některé proběhnou i v prostorech úřadu práce.
 Program se v současné době vytváří, uzávěrka přihlášek 
vzdělavatelů byla 16. září 2011. Doufáme, že se aktivit zú-
častní stejně jako vloni střední školy, mateřská centra, domy 
dětí a mládeže, občanská sdružení, autoškoly a řada soukro-
mých vzdělávacích fi rem. V rámci TVD se představí i Kon-
taktní pracoviště Úřadu práce České republiky v Rychnově 
n.Kn. Jeho pracovníci také připravují v rámci TVD setkání 
u kulatého stolu zástupců významných fi rem z regionu, ře-
ditelů středních škol a výchovných poradců, aby společně 
probrali další možnosti přípravy absolventů škol na skutečné 
požadavky praxe.
 Více informací a později i kompletní program naleznete na 
stránkách Úřadu práce České republiky – krajské pobočky 
v Hradci Králové: 
http://portal.mpsv.cz/upcr/kp/hkk/informace_z_useku_
up/tyden_vzdelavani_dospelych

Příští číslo vyjde 3. 11. 2011 — Uzávěrka 25. 10. 2011 v 15 hodin


